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Sense moviment veïnal, 
Nou Barris seria molt pitjor

Coordinadora d’Associacions de Veïns 
i Entitats de Nou Barris

Les organitzacions socials i veïnals 
són de vital importància per al fun-
cionament democràtic d’una socie-

tat i la cohesió social d’un territori. A Nou 
Barris ho hem demostrat durant més de 
50 anys, alguns dels quals en plena dicta-
dura, fent front a diferents crisis econò-
miques i posant sempre per davant la so-
lidaritat, entre veïnes i entre barris.

Quan va esclatar la crisi sanitària 
del 2019 i l’actual govern municipal 
portava només un any de recorregut, el 
confinament va tancar totes les portes i 
el teixit veïnal va estar on no arribaven 
les institucions ni els serveis públics. 
Les veïnes i els veïns ens vam organit-
zar per repartir mascaretes, menjar o 
medecines, exigir atenció a qui més 
ho necessitava o denunciar la situació 
dramàtica de les persones que vivien a 
les residències de la gent gran.

L’impacte de la pandèmia ha de-
bilitat el moviment veïnal. També els 

problemes interns que arrosseguem, 
com la necessitat d’un recanvi genera-
cional o d’un impuls de la presència de 
les dones a les associacions i els llocs de 
representativitat.

Però sense la persistència del movi-
ment veïnal i les seves reivindicacions 
per millorar els barris, la seva veu crí-
tica i la seva fiscalització sobre la vida 
pública, Nou Barris seria molt pitjor.

Els responsables polítics ho diuen 
als seus discursos, i en campanya elec-
toral visiten molt els barris i les seves 
entitats. Però a l’hora de la veritat, els 
costa molt això de la participació. Tant, 
que moltes de les dificultats que trobem 
les associacions per fer la nostra tasca 
vénen de la mateixa Administració.

No pot ser que entitats modestes 
basades en el treball voluntari s’hagin 
d’enfrontar a una burocràcia inasso-
lible per demanar ajuts i subvencions 
públiques, un sistema pervers que pre-
mia les entitats professionalitzades. No 
pot ser que l’Administració no valori les 
hores de dedicació dels i les militants, 

que no poden constar com a “despe-
ses”, justificades pel seu interès social.

No pot ser que a mida que es va de-
gradant la participació ciutadana mit-
jançant òrgans que no funcionen, com 
els consells de barri o les audiències 
públiques, s’estimuli cada cop més la 
participació individual, i es reconegui 
cada cop menys la participació “no re-
glada”, és a dir, la que implica una re-
lació de confiança i respecte cap a les 
organitzacions socials que treballen dia 
a dia als barris.

No pot ser que, com ha passat so-
vint durant el mandat actual, s’ignori el 
teixit veïnal organitzat quan es porten a 
terme actuacions als barris.

Les administracions i el moviment 
veïnal sovint tenim objectius comuns, 
que és millorar la vida dels barris, ca-
dascú des del seu espai i nivell de res-
ponsabilitat. Transparència, bon go-
vern, control de la despesa pública, sí. 
Reconeixement -real- del paper de les 
entitats socials i veïnals, també.

Mural a la Trinitat 
Nova. Joan Linux-9 

Barris imatge
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Propostes de la Coordinadora 
de Nou Barris per al nou 
mandat municipal

Coordinadora d’Associacions 
de Veïns i Entitats de Nou Barris 

Al conjunt d’aquestes pàgines es 
concreten moltes de les propostes 
que fa el moviment veïnal de Nou 

Barris, tant a nivell de barris com secto-
rial, per al proper mandat municipal. 
Som conscients que es tracta de deman-
des dirigides tant a l’Ajuntament com a 
la resta d’administracions, ja que alguns 
dels temes requereixen de la coordinació 
de diversos nivells competencials.

Si es fa una lectura detallada de 
totes les reivindicacions, es pot veure 
que hi ha molts punts en comú. I que 
moltes de les demandes també es po-
den trobar analitzant les propostes que 
hem realitzat al llarg de mandats an-
teriors. I és que els problemes de Nou 
Barris són estructurals, derivats en gran 
part del fet que es tracta de la major 
concentració de classe obrera de la ciu-
tat, que juga un paper subaltern en les 
prioritats de les elits dirigents. Per això, 

per assolir els objectius, es requereixen 
processos de llarga durada i una per-
manent mobilització social.

Ara ens tornem a trobar en una 
situació crítica, on als problemes ge-
nerats per les crisis anteriors se suma 
la nova situació d’inflació, l’amenaça 
de noves polítiques d’ajust i l’emer-
gència d’una crisi ecològica cada cop 
més evident. I per fer front a aquesta 
situació hi ha uns elements bàsics a 
considerar.

MILLORA DE LA PARTICIPACIÓ I EL DIÀLEG 
AMB EL CONJUNT DEL MOVIMENT VEÏNAL
El reconeixement de la participació 
ciutadana per part dels diferents gover-
ns mai no ha estat del tot satisfactori, 
i durant el darrer mandat ha tornat a 
empitjorar. Sense participació i con-
fiança en el teixit social, sense escoltar 
i debatre, és impossible implementar 
bones polítiques. Refer aquesta parti-
cipació hauria de ser el punt zero de la 
resta de polítiques.

LLUITA CONTRA LES DESIGUALTATS 
I ELS SEUS EFECTES
• Cal garantir condicions de vida satis-

factòries per a tota la població sense 
distinció, i això passa per un conjunt 
de mesures:

• La persistència del plans de barri, 
reforçant les experiències que s’han 
mostrat més eficaces i millorant el 
seu funcionament.

• Polítiques d’habitatge que resolguin 
els diferents problemes: desnona-
ments, lloguers insuportables, males 
condicions dels habitatges.

• Polítiques de garanties de renda, perquè 
tothom pugui arribar a final de mes.

• Serveis socials proactius i de fàcil accés.
• Millora dels serveis públics sanitaris i 

educatius.
• Polítiques efectives d’igualtat de gènere.
• Foment de la convivència i de les acti-

vitats i iniciatives col·lectives.

LLUITA CONTRA ELS IMPACTES DEL 
CANVI CLIMÀTIC I LA CRISI ECOLÒGICA
• Millora del transport públic i foment 

de la mobilitat sostenible, tenint en 
compte les especificitats geogràfi-
ques de molts dels nostres barris.

• Remodelació de l’espai urbà creant 
corredors verds.

• Impuls del canvi de model energètic 
amb recursos suficients.

• Protecció de l’espai natural de Collse-
rola.

• Millores en el tractament dels residus.
• Tancament de la cimentera de Montca-

da, un dels grans focus contaminants.

COMPLETAR ELS EQUIPAMENTS PENDENTS
Cal revisar el pla elaborat en el mandat 
anterior, veure quin és el seu grau de 
compliment, planificar la seva concre-
ció i dur-lo a terme amb l’acompanya-
ment del teixit veïnal.

La Meridiana i les Rondes són ferides obertes entre els barris 
i focus de contaminació i soroll. Joan Linux-9 Barris imatge
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Associació de Veïns i Veïnes de Can Peguera

ELS INCOMPLIMENTS DEL PAM-PAD 2020-2023
L’escola bressol, un compromís del 
PAM, no s’ha construït. En fer els estu-
dis tècnics previs es va trobar una fuita 
d’aigua de l’estany del Parc Central de 
Nou Barris, molt proper a la masia, que 
podia afectar els fonaments i s’ha hagut 
de reparar. Per aquest motiu no s’ha co-
mençat la construcció.

Com estava previst, ens hem in-
corporat al Pla de Barris. No obstant, la 
manca d’enteniment amb els tècnics ha 
sigut present en tot moment, cosa que 
ha dificultat la feina. Tenim visions di-
ferents del que és el treball comunitari.

Som molt crítics en relació a l’inici 
de les obres de la primera fase del Pla 
de Futur de Can Peguera (Balconada 
d’equipament), degut a l’endarreri-
ment del començament de les obres i el 
conseqüent retard en la seva execució, 
que no finalitzarà en els terminis pre-
vistos.

Pel que fa a la resta d’aspectes del 
Pla (habitatge, mobilitat, urbanisme, 
taula social, etc.), no s’ha convocat cap 
reunió sectorial ni del grup motor fins 
als darrers sis mesos. Per aquest motiu, 
també som molt crítics.

Les dues farmàcies que hi ha al ba-
rri participen del projecte Radars, però 
no podem valorar quina és la seva im-
plicació.

VALORACIÓ DE LA RELACIÓ AMB EL DISTRICTE
No ha sigut tan bona com caldria. L’ac-
titud del regidor no ha sigut en cap 
moment la desitjada ni ha propiciat un 
bon enteniment, més aviat tot el con-
trari. En els quatre anys de mandat no 
ha assistit, fins ara, a cap Consell de 
barri presencial. Tot i que hem intentat 
evitar la confrontació, en molts mo-
ments s’ha produït una manca absolu-
ta de receptivitat per part del Districte a 
les nostres propostes en qüestions molt 
sensibles i importants, incloses en el 
Pla de Futur del barri, especialment en 
referència a la rehabilitació dels habi-
tatges. Això ha provocat que possible-
ment acabi el mandat sense haver-se 
pogut consensuar ni el document marc 
que el defineixi.

Can Peguera

En altres àmbits més generals, pro-
pis de la gestió del dia a dia, la relació i 
col·laboració han estat més fluides.

 LES PRIORITATS PER AL PRÒXIM MANDAT
• Posada en marxa de les taules sec-

torials del Pla de Futur, prioritzant 
la d’habitatge (que ha d’especificar 
definitiva i clarament com es farà la 
rehabilitació dels habitatges) i la so-
cial, però sense oblidar la resta. Con-
tinuació de les obres del balcó d’equi-
paments, prioritzant la tercera fase 
abans que la segona, i començament 
de les obres de les altres tres: habitat-
ge, espai públic i mobilitat.

• Renovació de l’arbrat, especialment al 
carrer de Vila-seca. També als carrers de 
Riells, la plaça de Sant Francesc Xavier i 
d’Espinauga la situació és deficient.

• Instal·lació de comptadors d’aigua 
en els habitatges que no en disposin, 

tenint presents les condicions socioe-
conòmiques del barri i les possibili-
tats dels veïns i veïnes.

• Eliminació de la xarxa elèctrica aèria, 
per tal d’alliberar espai a les voreres 
mitjançant l’eliminació dels pals de 
corrent.

VICTÒRIES VEÏNALS DELS ÚLTIMS QUATRE ANYS
Hem aconseguit fer seure al Districte i 
BSM per discutir la implantació de la 
Zona Verda d’aparcament, aconseguint 
una millora molt notable de la proposta 
inicial que van presentar, tant en nom-
bre de places d’aparcament com en la 
creació d’espais davant de les portes 
per facilitar l’accés als habitatges.

Hem aconseguit que malgrat les 
restriccions derivades de la pandèmia, 
la participació i implicació dels veïns i 
veïnes no hagi minvat.

Pals elèctrics i 
barreres arqui-

tectòniques a les 
voreres del barri 
de Can Peguera. 

Joan Linux-9 
Barris imatge
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Ciutat Meridiana
Associació de Veïns i Veïnes 
de Ciutat Meridiana

LOS INCUMPLIMIENTOS DEL PAM-PAD 2020-2023
Cuando la intervención ha sido nula no 
se puede poner nada aunque se quiera.

En este punto no tenemos nada 
que poner, pues lo único que se está 
haciendo es la continuación de las es-
caleras mecánicas desde Rasos de Pe-
guera a Les Agudes, que ya vienen de la 
legislatura pasada. Nada más, y aún sin 
fecha exacta de terminar.

VALORACIÓN DE LA RELACIÓN CON EL DISTRITO
La relación ha sido algo peor que mala. 
Las reuniones que hemos mantenido 
han sido forzadas por la presión que 
hemos ejercido.

 PRIORIDADES PARA EL PRÓXIMO MANDATO
• Casal de gent gran.
• Escola d’adults.
• Local para la Asociació de Veïns i Veï-

nes (28 años de espera desde la ce-
sión para la ampliación de la estación 
de RENFE).

VICTORIAS VECINALES DE LOS ÚLTIMOS CUATRO AÑOS
Cuando no se ha hecho nada, no hay 
victoria alguna. Nuestro lema para el 
último consell de barri realizado fue 
“GRACIAS POR NADA”.

El teixit veïnal de 
Ciutat Meridiana 
denuncia la falta 

d’inversions al 
barri i els problemes 

habitacionals. 
Joan Linux-9 Barris 

imatge
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La Guineueta
Associació de Veïns i Veïnes 
de la Guineueta 

L’Associació de Veïns i Veïnes de la Gui-
neueta va renovar la junta la tardor del 
2021. Per diferents causes, entre elles 
l’impacte de la pandèmia, l’entitat co-
rria el risc de tancar-se definitivament. 
El traspàs va ser molt complicat i fins 
ara ens estem situant a poc a poc, re-
cuperant socis i sòcies. Podríem dir que 
hem començat de zero a mig mandat, 
per tant és complicat fer una valoració 
del compliment dels compromisos ad-
quirits per l’Ajuntament.

VALORACIÓ DE LA RELACIÓ AMB EL DISTRICTE
Globalment ens ha costat molt man-
tenir reunions amb el Districte, i espe-
cialment amb la Regidoria.

 PRIORITATS PER AL NOU MANDAT
• Rehabilitació de l’illa compresa en-

tre la Rambla del Caçador, Via Fa-
vència i Gasela (l’anomenada Fase 
4). És la primera demanda que vam 
rebre del veïnat, una actuació que 
va quedar pendent el mandat ante-

rior i que ara és la reivindicació més 
important de l’associació. Suposa-
dament, l’equip de govern assumia 
aquesta demanda i el regidor va 
presentar en un Plenari de Distric-
te el calendari d’actuacions fins al 
2024, quan haurien de començar 
les obres. Després d’un temps sense 
cap informació, hem sabut que s’ha 
realitzat un estudi topogràfic. Du-
rant el mes de març s’ha realitzat un 
procés participatiu i el compromís 
de l’Ajuntament és la presentació 
d’un avantprojecte a la tardor. Amb 
molta sort, durant el pròxim mandat 
municipal es redactarà el projecte 
executiu que ha de precedir el co-
mençament de les obres. L’associa-
ció estarà pendent que es complei-
xin aquests compromisos.

• Senyalització dels carrers i edificis del 
barri de la Guineueta. Queda pendent 
la segona fase, que suposa la instal·la-
ció de plaques de marbre en tots i ca-
dascun dels edificis. Ja s’ha realitzat 
l’estudi previ.

• Escola bressol a la masia de Can Ca-
rreres, al Parc Central de Nou Barris.

• L’antiga ADIGSA, actual Agència d’Ha-
bitatge, es va comprometre a fer revi-
sions cada cinc anys de l’estat dels edi-
ficis construïts amb material aluminós 
i que van patir greus afectacions. L’úl-
tima intervenció per part d’ADIGSA va 
ser el 2009 i des de llavors no s’ha tor-
nat a fer cap revisió de l’estat dels edi-
ficis. Tot i que la principal responsabi-
litat recau sobre la Generalitat, hem 
demanat el suport i acompanyament 
de l’Ajuntament, sense haver obtingut 
cap resposta de moment.

VICTÒRIES VEÏNALS DELS ÚLTIMS QUATRE ANYS
S’ha pogut avançar en la rehabilitació 
de l’Església del Mental, una reivindica-
ció molt demandada per la comunitat 
catòlica del barri. L’Ajuntament i el Bis-
bat van arribar a un acord per engegar 
les obres. L’Ajuntament va començar 
la rehabilitació externa de l’edifici i de 
l’espai. De moment qui no ha complert 
amb el seu compromís (rehabilitació 
interior) és el Bisbat, amb diferents 
excuses. L’última és que necessiten el 
permís del Vaticà.

La Guineueta reclama la senyalització dels carrers 
i edificis del barri. Joan Linux-9 Barris imatge
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Associació de Veïns i Veïnes de Porta 

LOS INCUMPLIMIENTOS 
DEL PAM-PAD 2020-2023
• El sistema de limpieza no ha dado 

sus frutos y se nota la falta de medios 
y recursos, dando la sensación de 
abandono.

• El carril bici que se debería señalizar 
a lo largo de la Ronda del Mig, por el 
cementerio hasta Fabra i Puig, no se 
ha iniciado, por lo que las bicicletas 
siguen compartiendo espacio con los 
viandantes en las aceras.

 PRIORIDADES PARA EL MANDATO 2023-2026
• Nuestro objetivo para la próxima le-

gislatura municipal es el desarrollo 
del gran eje verde que ha de unir Coll-
serola con el mar, un tramo del cual 
pasaría por el Parc Central de Nou Ba-
rris y la calle Pintor Alsamora hasta la 
Meridiana.

• Para hacer esto posible el Camp de la 
Damm debe transformarse en zona 
verde y de juegos infantiles, y el huer-
to y la masía de Can Valent, integrarse 
en todo el conjunto como centro del 
espacio verde.

• L’hort de Can Valent ha de ser un espa-
cio abierto al barrio y cumplir la fun-
ción de pequeña escuela de formación 
y contacto con la agricultura sosteni-
ble y la gestión eficaz de recursos.

• La Masía de Can Valent se ha de do-
tar internamente y convertirse en un 
espacio que pueda albergar un centro 
de ecología, un ‘hub’ que permita co-
nectar a los visitantes con los proyec-
tos que se están llevando a cabo para 
luchar contra el cambio climático.

• Hay espacio para cuatro aulas o talle-
res que pueden dar cabida a escuelas, 
permitir usos multidisciplinares y ser-
vir de incubadora de empresas ligadas 
al medio ambiente. Pretendemos que 
sea un centro de información y edu-
cación medioambiental, aula ecológi-
ca y espacio de ‘coworking’. Para ello 
reivindicamos que la zona ahora mal 
utilizada como aparcamiento se recu-
pere como zona verde.

• Si el eje se hace realidad, cualquier 
persona podrá hacer el recorrido de 
Collserola al mar caminando o en 
bicicleta a través de espacios verdes 
que incluirían una rambla central en-
tre Vallbona y Glòries.

Porta
VICTORIAS VECINALES DE 
LOS ÚLTIMOS CUATRO AÑOS
• Estos cuatro años Porta ha visto rea-

lizado el sueño de la nueva Plaza Só-
ller y un flamante Ateneu. Ahora la 
plaza invita a entrar y participar en 
ella. Prácticamente se han duplicado 
los árboles que había y es accesible 
en todo su entorno, al respetarse los 
desniveles que marcan las nuevas 
normas.

• La implantación de la Zona Verde de 
aparcamiento en todo el barrio ha 
permitido reducir la congestión de 
coches.

• También se ha pacificado el entorno 
de la escuela Palma Mallorca, per-
mitiendo un acceso seguro al centro 
educativo.

• Se ha abierto por fin el Camp de la 
Damm, que deja de ser un obstáculo 
a la movilidad y gana una acera que 
permite el paso a las vecinas y veci-
nos.

• Y por último, se ha conseguido la re-
habilitación de la masía de Can Va-
lent, pendiente ya de una dotación de 
usos en la próxima legislatura.

La masia de 
Can Valent ha 
d’esdevenir el 
centre neuràlgic de 
l’eix verd del barri. 
Joan Linux-9 Barris 
imatge
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La Prosperitat
Associació Veïnal de 
Prosperitat-Nou Barris 

ELS INCOMPLIMENTS DEL PAM-PAD 2020-2023
S’ha fallat el concurs d’idees però no 
s’ha redactat el projecte executiu de l’illa 
d’equipaments i zona verda del solar de 
la Ideal Plástica Flor, per al qual hi havia 
una dotació d’1.048.185€. La causa, a pa-
rer del moviment veïnal, és la introduc-
ció de canvis en el projecte de manera 
unilateral per part de l’actual regidor.

VALORACIÓ DE LA RELACIÓ AMB EL DISTRICTE
Amb l’equip de govern la relació ha es-
tat molt tensa, sobretot amb el regidor 
Xavier Marcé. Discrepem del model de 
ciutat que defensa, de caire neolibe-
ral, que a la Prosperitat s’ha concretat 
per exemple en l’aposta per un audi-
tori d’enormes dimensions al solar de 
la Ideal Plástica Flor. La relació amb 
la gerència ha estat més fluïda, però 
no hem rebut informació a temps (a 
vegades mai) sobre actuacions impor-
tants al barri i no hem rebut resposta, o 
l’hem rebut tard i malament, a moltes 
de les propostes que hem fet.

Entesa amb l’equip tècnic del dis-
tricte, treballadors que perduren amb 
diferents ajuntaments i amb els quals 
tenim una relació de confiança conso-
lidada en el temps.

Des del Pla de Barris creiem no s’ha 
entès la complexitat i riquesa del teixit 
associatiu. Han vingut amb uns objec-
tius marcats i, malgrat que s’insisteix 
en la participació, fa la sensació que 
qualsevol proposta “complica” la feina. 
Hem invertit moltes hores de reunions 
que no s’han vist reflectides en els deci-
sions finals d’inversions. Amb algunes 
hi estem d’acord i amb d’altres no. En 
positiu, que hem fet una mica més de 
xarxa entre les entitats del barri, espe-
cialment en l’àmbit educatiu.

 LES PRIORITATS PER AL PRÒXIM MANDAT
• Mantenir el Pla de Barris, fent-lo més 

obert a les propostes del teixit veïnal. 
Estudiar els problemes d’accés a l’ha-
bitatge al barri.

• Construcció dels equipaments i la 
zona verda al solar de la Ideal Plásti-
ca Flor tenint en compte les necessi-

tats del barri i respectant l’acord fir-
mat en el procés participatiu de l’any 
2018. Mentrestant, millora de l’estat 
del solar (menys aparcament i més 
verd i ús veïnal).

• Dedicar a equipaments esportius el 
sòl destinat per a aquest fi al carrer 
Molí. Estudiar les necessitats i reivin-
dicacions del barri en matèria espor-
tiva i concretar un pla d’esports. Ins-
tal·lar una zona d’ombra i d’estada al 
davant de la residència de Molí.

• Instal·lació de plaques solars a les 
teulades dels equipaments públics, 
incloses les escoles, per començar a 
fer passos per crear una comunitat 
energètica al barri.

• Consolidar com a zona verda el solar 
on ara estan els barracots del Casal de 
Joves. Retirar la placa de ciment de sota 
dels barracots i donar suport a l’hort 
Ecovincles en el seu encaix a l’espai.

• Pla de mobilitat del barri i millora dels 
carrers. Millora de la mobilitat del pas-
seig de Valldaura i urbanitzar els carrers 
del barri que estan en pitjors condicions.

• Elaborar un catàleg de patrimoni 
arquitectònic del barri i senyalitzar 
i identificar les obres d’art i arbres 
d’interès local.

• Donar suport a la gestió ciutadana 
d’equipaments i a les entitats veïnals. 
Facilitar la gestió i els tràmits, reconèixer 
els projectes i la dedicació, facilitar con-
venis públics de cessió d’espais.

VICTÒRIES VEÏNALS DELS ÚLTIMS QUATRE ANYS
Retirada de l’amiant de l’Institut Ga-
lileo Galilei i l’escola Prosperitat (ara, 
Institut-escola Molí). Hem avançat en 
la pacificació d’entorns escolars, amb 
discrepàncies perquè les considerem 
actuacions massa tímides.

El moviment veïnal i 
la comunitat escolar 
demanen la pacifica-

ció total del carrer 
de Santa Engràcia a 
l’alçada de l’escola 

Víctor Català. 
Joan Linux-9 Barris 

imatge
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Associació de Veïns i Veïnes de Roquetes

 PRIORIDADES PARA EL PRÓXIMO MANDATO

Movilidad
• Nos quitaron un autobús y queremos 

recuperarlo. Así que reivindicamos 
un 127 más: ahora pasan tres y recla-
mamos cuatro.

• Actualmente el autobús 11 pasa por 
las paradas cada 25 o 30 minutos: pe-
dimos que la frecuencia aumente y el 
tiempo de espera no sea de más de 10 
minutos.

• Los remontes mecánicos están más 
veces parados que funcionando, o sea 
que están obsoletos. Pedimos la reno-
vación de la maquinaria.

• Revisión de las barreras arquitectóni-
cas y pasos de peatones.

Ecología urbana
• Hacer el voladizo al castillo de Torre 

Baró.
• Espai de vida comunitaria.
• Ampliación del Ton i Guida.
• Casal de joves al anfiteatro.
• Llevar a cabo los proyectos “Monoli-

to” (reconocimiento a los vecinos y 
vecinas) y “R” (reconocimiento a las 
entidades) para que quede constan-
cia de las trayectorias de lucha por la 
mejora del barrio.

• Soterrar las líneas de alta tensión.
• Cubrimiento de la ronda.

Proyectos sociales
• Continuidad y sostenibilidad del pro-

yecto Franja Jove Nou Barris Centre 
(Trenet franja y carpa) a través de la 
“Adenda al Kasal de joves de Roquetes”.

• Sostenibilidad económica del Pla Co-
munitari (aumento de presupuesto).

• Aumento del 25% del presupuesto de 
sanidad para la Atención Primaria.

• Mantener las líneas de Pla de Barris 
una vez que éste desaparezca.

Roquetes

El Kasal de Joves del barri ha 
quedat obsolet: les entitats 
demanen els seu trasllat a 
l’amfiteatre de Roquetes. 

Joan Linux-9 Barris imatge
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Associació de Veïns i Veïnes de Torre Baró 

ELS INCOMPLIMENTS DEL PAM-PAD 2020-2023
• Incompliment total en tot allò relatiu a 

les grans transformacions urbanísti-
ques. No hi ha cap definició ni hi hagut 
cap treball en relació a la Modificació del 
Pla General Metropolità de Torre Baró.

• Atenció a col·lectius en situació de 
risc, vulnerabilitat o exclusió: consi-
derem que a la zona 3 del barri (zona 
alta) fan falta més treballadores so-
cials per fer un anàlisi de la realitat, ja 
que és una zona on hi ha moltes per-
sones amb malalties cròniques, per-
sones grans o persones amb solitud 
no volguda, i l’aïllament i l’orografia 
de la muntanya no facilita l’accés als 
serveis. Dit d’una altra manera, hi ha 
persones amb malalties cròniques 
que ja decideixen no sortir mai més 
de casa i esperar la seva mort, és a dir, 
no fer vida més enllà de la pròpia casa.

• Mobilitat: hem tingut moltes dificultats 
amb les reunions amb TMB per instau-
rar el bus a demanda a la zona sud.

• Pla de barris: l’única pega que tenim 
és que molts habitatges de Torre Baró 
no poden entrar a cap subvenció ni 
informació en relació a la restauració 
i millora de la infraestructura de les 
cases, ja que són habitatges d’auto-
construcció. Per a la resta, el contacte 
i la participació amb el cap de Pla de 
Barris ha sigut bona.

VALORACIÓ DE LA RELACIÓ AMB EL DISTRICTE
La nostra relació amb el Districte és 
bona, sempre escolta les nostres recla-
macions. També afegir que la col·labo-
ració amb els dos partits de govern és 
fàcil, tot i que a vegades no hi ha solu-
cions immediates.

 PRIORITATS PER AL NOU MANDAT
• La principal prioritat és un pla inte-

gral per a Torre Baró: salut, habitatge, 
urbanisme, temes socioeducatius.

• Incloure el barri de Torre Baró a les 
subvencions per rehabilitar habitat-
ges i adaptar-los a l’actualitat.

• Millorar la salut de les veïnes i l’estat 
de percepció de la salut. No volem 
continuar sent el barri amb la menor 
esperança de vida de tota la ciutat.

Torre Baró

Torre Baró reclama 
un pla integral que 

tingui en compte 
temes com l’habitat-

ge, la salut comuni-
tària o l’urbanisme 
peculiar del barri. 

Joan Linux-9 Barris 
imatge

VICTÒRIES VEÏNALS DELS ÚLTIMS QUATRE ANYS
• Hem aconseguit tres places de pàrquing 

a la zona 3 i així facilitar que les veïnes 
que treballen de nit puguin arribar sen-
se problema (no hi ha Nit Bus).

• Hem aconseguit un nou transfor-
mador elèctric i la regulació del 65% 
d’habitatges.

• Hem aconseguit un Nou Campillo de 
la Virgen amb pistes esportives i usos 
comunitaris.
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Torre Llobeta i Vilapicina

Associació de Veïns i Veïnes 
de Torre Llobeta i Vilapicina

Primer de tot, us volem informar que 
el 2023 l’Associació de Veïns i Veïnes de 
Torre Llobeta i Vilapicina fa 60 anys: és 
la més longeva de Nou Barris i una de 
les més antigues de la ciutat. Convidem 
tot el veïnat a la festa d’aniversari que 
tindrà lloc al mes de novembre.

 PRIORITATS PER AL NOU MANDAT
Remodelació de Can Xiringoi
Volem que Can Xiringoi sigui un espai 
de cohesió social, esportiu i lúdic per 
a tot el veïnat. Proposem que la plaça 
inclogui:
• Zona per gossos. Cada cop hi ha més 

animals domèstics i els espais per 
a gossos del voltant són molt lluny, 
fent-se imprescindible una clara 
aposta per aquesta infraestructura. 
L’espai de la plaça Sóller és un bon 
exemple, amb arbrat i visualment 
agradable i no només tanques amb 
sorra i una font.

• Zona verda: cal donar protagonisme 
a una zona verda, on el veïnat pugui 
passejar, seure’s, estirar-se, etc. El veï-
nat té com a referència aquests jardins 
com una bombolla verda i de respir 
entre tant ciment i asfalt.

El barri demana fer més accessi-
ble la parada del metro de Mara-

gall propera al CIS Cotxeres. 
Joan Linux-9 Barris imatge

• Zona de pícnic: incloure mobiliari urbà 
de fusta fixa tipus taules pícnic amb 
bancs, perquè el veïnat pugui menjar, 
fer reunions, trobades, jocs de taula en 
família i/o en famílies, etc. Afavoreix la 
cohesió social i la vida del veïnat a l’aire 
lliure.

• Zona ampla pavimentada: és impor-
tant conservar un espai llarg i ample 
pavimentat per encabir les diferents 
activitats que es desenvolupen al barri, 
com la Festa Major, campanyes i acti-
vitats exteriors d’entitats, etc. Es propo-
sa que es mantingui a la cantonada de 
Costa i Cuxart/Felip II degut a la proxi-
mitat amb els serveis de restauració.

• Zona esportiva: crear un espai mul-
ti-esportiu, inclusiu i per a totes les 
edats, amb taules de Ping-Pong, cis-
tella de bàsquet (cal portar al barri 
aquesta opció perquè les més prope-
res estan molt saturades i molt lluny), 
circuit saludable per a gent gran (un 
espai que concentri totes les màqui-
nes possibles agrupades).

MILLORES EN MOBILITAT
• Reclamem la instal·lació d’escales 

mecàniques a la parada del metro de 
Maragall, a la sortida de l’avinguda 
dels Quinze, la més propera al centre 
de salut CIS Cotxeres.

• D’altra banda, l’Ajuntament ha de 
continuar pressionant a TMB per 
revertir les vibracions i sorolls pro-
vocats pels combois de la línia 5 del 
metro, concentrades als voltants de la 
parada de Virrei Amat però detecta-
des també en altres punts de la xarxa.

EQUIPAMENTS
Construcció d’una escola bressol i una 
residència per a la gent gran als terren-
ys del carrer de Petrarca.

SALUT COMUNITÀRIA
Dotar de més recursos l’Atenció 
Primària de salut i millorar la gestió del 
CIS Cotxeres.

VICTÒRIES VEÏNALS DELS ÚLTIMS QUATRE ANYS
• Arranjament dels carrers d’Amílcar i 

de Pardo. Després de molts anys in-
cloent aquest i altres carrers en les 
nostres peticions en les reunions 
amb el Districte i l’Ajuntament, per fi 
les obres van iniciar-se el 2022 i han 
acabat a inicis del 2023.

• Canvi de nom de l’avinguda de Bor-
bó per l’avinguda dels Quinze, una 
reclamació feta conjuntament amb 
les entitats memorialistes de Nou Ba-
rris, especialment la Taula Unitària 
de Nou Barris per la República. Qua-
tre anys després del canvi de nom, el 
pròxim objectiu és que els noms resi-
duals dels centres municipals que es 
troben en aquesta avinguda s’adap-
tin a la nova nomenclatura, com per 
exemple el poliesportiu Centre Es-
portiu Municipal Cotxeres Borbó o 
el pàrquing denominat Aparcament 
Municipal Illa Borbó, ambdós de pro-
pietat municipal.
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Trinitat Nova
Associació de Veïns i Veïnes de Trinitat Nova
Taula Oberta Trinitat Nova

ELS INCOMPLIMENTS DEL PAM-PAD 2020-2023
Els incompliments amb el barri han es-
tat massa grans: inacceptables, per ser 
més exactes. Les propostes, en la seva 
totalitat, han estat oblidades.

El futur de Les Feixes, sobre el qual 
es va fer una sessió informativa a la le-
gislatura anterior; el perill enorme de 
la central elèctrica i les seves línies de 
la zona de Portlligat; la recuperació del 
Xalet del carrer Palau-Solità i la recupe-
ració de l’espai per a la gent gran; la pa-
cificació del trànsit del carrer d’Aigua-
blava; el cobriment de la Ronda de Dalt. 
Poliesportiu al Triangle; recuperació de 
la Torre del Reloj; els aparcaments del 
carrer Palamós, el Casal de Joves, etc.

VALORACIÓ DE LA RELACIÓ AMB EL DISTRICTE
La poca relació i vinculació del Dis-
tricte amb entitats i associacions per 
afrontar els problemes actuals del barri 
i la inoperància d’alguns dels seus in-
terlocutors, han fet que la majoria de 
les propostes, peticions i queixes se les 
hagi endut el vent.

 PRIORITATS PER AL PRÒXIM MANDAT
Pel que fa al PAM 2023-2026, no ens 
queden només les noves propostes, 
sinó les històriques que se n’afegeixen.

És difícil valorar la prioritat de to-
tes elles, però les més importants i 
necessàries són les que tenen relació 
amb el dèficit d’equipaments. Pel que 
es veu, ens han pres com a una zona 
on construir edificis, cada vegada més 
alts, sense criteri i deixant de banda les 
necessitats bàsiques del barri. S’han 
entestat a construir centenars de pisos 
en terrenys on haurien d’anar els futurs 
equipaments. Si ho consentim, no ens 
quedaran espais per als nostres equi-
paments. Per tot això, el barri diu “Pisos 
NO, equipaments SÍ o SÍ”.

• Volem un poliesportiu, amb piscina, no 
només per al barri de la Trinitat Nova: 
al Triangle s’uneixen per uns quants 
metres quatre barris. Aquest equipa-
ment és molt important per necessitat 
esportiva, pel seu àmbit geogràfic, per 

Les entitats 
de la Trinitat Nova 
demanen equipa-
ments esportius 

al Triangle entre la 
ronda i els carrers 

d’Aiguablava i Fenals. 
Joan Linux-9 Barris 

imatge

la seva reivindicació històrica i per la 
llunyania i saturació dels equipaments 
propers d’aquesta mena.

• També reivindiquem el cobriment de 
la Ronda de Dalt, per millorar la co-
municació entre barris, per guanyar 
sòl per a usos socials, per treure pro-
blemes de sorolls i contaminació i fa-
cilitar la creació de zones verdes.

• Demanem la reparació completa i 
destinació per a diferents usos del 
Xalet -patrimoni històric de la Trinitat 
Nova-, i la interconnexió i recupera-
ció del Pont dels tres Ulls.

• Reivindiquem la renovació dels locals 
de l’Espai Benjamí per a usos dels jo-

ves i de la gent gran, cosa que facilita 
la seva ubicació.

• Reclamem la intervenció de totes les 
parts implicades per a la total retirada 
de la central elèctrica i els seus peri-
llosos cables del carrer de Portlligat.

• També és important recordar la con-
nexió del Metro entre la Trinitat Nova 
i la Trinitat Vella.

• Plantegem la recuperació de la Torre 
del Reloj, icona del nostre barri. S’han 
de localitzar les pedres de l’antiga 
construcció, recuperar o substituir la 
maquinària i poder erigir-la una altra 
vegada en un lloc acordat pel veïnat.
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Turó de la Peira
Associació de Veïns i Veïnes 
del Turó de la Peira 

 PRIORIDADES PARA EL PRÓXIMO MANDATO

Sanidad pública y servicios sociales
• Reclamamos pediatras en el CAP de 

Turó para el ratio de niños y niñas del 
barrio, y reforzar la sanidad pública 
en general.

• Seguir disponiendo de educadores 
sociales, ya que hacen una labor muy 
importante para la convivencia en el 
barrio.

Equipamientos
• Construcción de un edificio para 

equipamientos del barrio en la “illa 
Q”: oficinas de los Servicios Sociales, 
casal de la gent gran, sede de la AV 
del Turó de la Peira y local polivalen-
te (aprobado en el plan ejecutivo del 
año 2022).

• Casal de la gent gran de Doctor Pi 
i Molist como local social para el 
barrio.

Movilidad
• Abrir el enlace de la L5 (azul) y la L4 

(amarilla) del Metro en la estación de 
Virrei Amat.

• Mejor accesibilidad en el Bus Barri, 
con plataformas para las personas 
mayores.

Espacio público
• Que empiecen lo antes posible las 

obras de remodelación del Parque del 
Turó.

• Prolongación de las obras de remode-
lación de Fabra i Puig en la parte alta 
del Turó.

• Finalizar la remodelación en las ca-
lles Teide, Travau, Orduña, Peñalara y 
finalizar las obras de las escaleras de 
Matagalls.

• Remodelación total del Mercat de la 
Mercè.

• Remodelación total de la plaza de José 
Ignacio Urenda. Poner una marquesi-
na, reivindicada desde hace años.

• Remodelación total del Campo de 
Futbol del Turó de la Peira y cons-
trucción de un parking con plazas 
públicas.

• Zona verde en los terrenos del pasaje 
Grau, entre las calles Aneto y Rosario 
Pi, lindando con la iglesia de Santa 
Eulàlia de Vilapicina.

• Remodelación de la calle Montsant 
con Pedret. Pedimos aceras más an-
chas y también más arboles.

• Remodelación total del paseo de la 
Peira, cambiando los plátanos por 
otro tipo de árboles.

• Prolongación de la calle Aneto a la 
plaza Humberto Rivas con la Iglesia 
de Santa Eulàlia de Vilapicina.

• Mejora del mobiliario urbano: más 
papeleras, instalar los bancos que fal-
tan en algunas calles (y revisar y pin-

tar los viejos), buzones para depositar 
correo, mejoras del alumbrado públi-
co y limpieza de los contenedores de 
residuos orgánicos con líquidos des-
infectantes.

• Mejorar la limpieza de las calles, ins-
talar contenedores apropiados para 
contaminar menos y mejorar la lim-
pieza de los mismos. Baldeo por to-
das las calles.

• Alumbrado público: las farolas no 
son adecuadas para el tipo de ca-
lles que tenemos, no alumbran a la 
acera y a los portales, alumbran a la 
calzada.

El moviment veïnal 
del Turó de la Peira 
reivindica un servei 
de pediatria al CAP. 
Joan Linux-9 Barris 

imatge
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Associació de Veïns i Veïnes de Verdum 

En primer lloc, volem fer un especial 
reconeixement a la nostra estimada 
Maria Lluïsa Serralta González. En la 
seva memòria i la de tantes altres dones 
que han fet del nostre un barri millor, 
portem temps treballant el projecte 
de memòria de “Verdum amb ulls de 
dona”, que comença a donar fruits en 
clau de visibilitat pública.

VALORACIÓ DEL MANDAT 2020-2023
Com a valoració de l’actual mandat 
municipal volem comentar en primer 
lloc que el nostre objectiu que el Con-
sell de Barri i la Comissió de segui-
ment fossin veritables espais d’utili-
tat i foment de la participació per al 
nostre veïnat, no s’ha aconseguit. El 

Verdum

Una de les 
reivindicacions 
del barri de Verdum 
és la remodelació 
de la Via Júlia i la ins-
tal·lació d’enllumenat 
extraordinar
i a la Marquesina 
per a actes 
culturals i festius. 
Joan Linux-9 Barris 
imatge

fet que només tinguin lloc dos cops 
l’any no ajuda en absolut. I la man-
ca de respostes concretes per part de 
Districte a les qüestions que s’hi plan-
tegen, tampoc.

Pel que fa a les demandes concretes, 
algunes d’elles recollides al PAD 2020-
2023 al barri de Verdum, volem desta-
car què no s’ha fet:
• Remodelació integral de la Via Júlia.
• Cobriment de la Roda de Dalt.
• Freqüència de pas del bus 11 cada 10 

minuts.

Sí que ens felicitem perquè tenim Pla 
de Barri 2021-2024, juntament amb 
Roquetes, el què ha permès aconseguir 
per al barri coses que demanàvem de fa 
temps:

• Incorporar verd i accessibilitat a la 
plaça Verdum i els carrers interns del 
costat.

• Posar al servei comunitari del barri els 
locals del carrer Robert Robert número 
6 i del carrer Alonso Cano número 2.

• Millorar l’enllumenat de molts dels 
nostres carrers.

• Dotar l’escola pública Marta Mata 
de figures de suport i d’activitats ex-
traescolars.

• Engegar un projecte d’obertura dels 
Jardins de la Freire al barri.

I amb el nostre treball persistent hem 
aconseguit altres coses llargament de-
manades, per exemple:
• La recuperació de les estàtues d’en 

Jaume Plensa.
• La reforma parcial del carrer d’Alman-

sa i millores en bancs, enllumenat, te-
rra i verd a la plaça Francesc Layret.

• L’asfaltat del tram sud del carrer de 
Batllori.

• La intervenció a l’arbrat de molts dels 
nostres carrers.

• Que tornés la marquesina a la primera 
parada de bus del carrer d’Artesania.

 PRIORITATS PER AL PRÒXIM MANDAT
Seguirem treballant perquè durant el 
proper mandat l’Ajuntament faci:
• Mobilitat: Bus 11 cada 10 minuts. Bus 

de Barri. Parada del V29 als Jardins de 
Can Xirigoi i del 132 al passeig dels 
Quinze, totes dues davant del CUAP 
Cotxeres. I que tornin on eren abans 
les parades de prop del CAP de Rio de 
Janeiro del passeig Valldaura.

• Enllumenat extraordinari a la Mar-
quesina de la Via Júlia per a actes cul-
turals i festius.

• Seguiment eficient de la neteja i el 
manteniment dels espais públics del 
barri.

• Remodelació integral del carrer Casals i 
Cuberó i un Pla d’usos per a la zona Ar-
tesania-Almansa-Via Júlia-Joan Riera.

• També demanem que els processos 
participatius ho siguin realment per 
part de l’Ajuntament, amb temps, in-
formació clara, cura del procés i de les 
persones participants, transparència 
i respecte.
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Coordinadora SAP Muntanya

Durant els últims anys, hem de-
nunciat la progressiva degrada-
ció i privatització del sistema sa-

nitari públic, juntament amb la pèrdua 
global de drets en l’àmbit de la salut i de 
l’atenció social. Tot i això, el punt d’in-
flexió va venir amb la pandèmia. Aques-
ta ha evidenciat les carències que arros-
segava la xarxa sanitària pública i la seva 
afectació a la població més vulnerable.

LES REIVINDICACIONS DELS ÚLTIMS QUATRE ANYS
Com la població del Districte majoritària-
ment és usuària de la sanitat pública, el 
primer nivell d’atenció es dona als Centres 
d’Atenció Primària i Comunitària (CAP). 
Les instal·lacions pateixen mancances es-
tructurals arrossegades durant el temps i 
aguditzades per la crisi de la covid-19. Les 
principals reivindicacions per garantir un 
bon sistema de salut públic són:
• Augment del pressupost: volem el 

25% de la partida de Salut a l’Atenció 
Primària.

• Més professionals sanitaris.
• Millora de l’accessibilitat als centres.
• Increment de visites presencials.
• Termini de 48 hores per la visita amb 

el teu equip assignat.

També hi ha demandes enfocades als 
barris:
• Ampliació de CAP Roquetes-Canteres.

Les lluites pel dret a la salut
• Acabar les reformes del CAP Ciutat 

Meridiana i instal·lació de base d’am-
bulàncies al barri.

• Retorn del servei de Pediatria al CAP Turó.

Tornem a la Vall d’Hebron. Les llistes 
d’espera a la sanitat pública catalana, 
després de tres anys de pandèmia, són 
inassolibles per als pacients. Al nostre 
hospital de referència de la Vall d’He-
bron, el temps d’espera per a algunes 
especialitats queda fora d’allò establert 
per l’Institut Català de la Salut. Moltes 
derivacions que fa el metge o metgessa 
de primària a l’especialista de l’hospi-
tal són rebutjades sense coneixement 
del pacient. Es realitzen derivacions a 
la sanitat privada, “amb afany de lucre”, 
amb l’excusa de l’augment de la de-
manda per la covid-19. Tenim saturació 
de pacients a les urgències. Aquestes 
són algunes de les raons per les quals 
hem decidit tornar a parar taula a l’hos-
pital general, com a punt d’informació i 
reivindicació per als usuaris i usuàries.

CIS Cotxeres. El moviment veïnal ha 
aconseguit un canvi en la gestió del 
CIS Cotxeres, amb la composició d’un 
nou equip directiu. S’assoleix després 
d’anys de lluita denunciant la desas-
trosa gestió del centre. Hem establert 
reunions trimestrals bilaterals per fer 
un seguiment exhaustiu de les millores 
que s’han compromès a aplicar.

No hem assolit encara la internalització 
del servei de rehabilitació domiciliària 
a la xarxa pública. Ara l’activitat al Dis-
tricte es troba en mans d’un proveïdor 
privat amb afany de lucre: UTE ACERF.

PARTICIPACIÓ EN LA SALUT COMUNITÀRIA
Nou Barris és un nucli castigat per ren-
des baixes amb condicions laborals i 
d’habitatge precàries. Al mateix temps, 
hi ha una clara insuficiència dels serveis 
públics per respondre a aquesta pro-
blemàtica. L’impacte en la salut mental, 
l’aïllament social i la bretxa digital són se-
qüeles de la pandèmia que van més enllà 
del sistema sanitari. S’han potenciat tau-
les de Salut i grups de treball en l’àmbit 
comunitari en què participa una part im-
portant del teixit associatiu del Districte. 
Però si diem que la pobresa “és una font 
de malalties”, les Administracions tenen 
la responsabilitat d’intervenir amb els re-
cursos i actuacions necessaris.

Tot i que la Generalitat té major pes 
competencial en Sanitat, l’Ajuntament 
de Barcelona ha d’exercir pressió des del 
Consorci Sanitari de Barcelona perquè 
aquestes demandes siguin ateses. A més, 
ha d’assumir les seves responsabilitats 
envers els factors determinants de la salut, 
treballar per combatre les desigualtats, do-
nar resposta a les necessitats dels equipa-
ments sanitaris als barris i promoure con-
sells de participació en els centres de salut.

Concentració a Nou 
Barris per exigir 
més pressupost per 
a l’Atenció Primària 
en salut, el passat 
27 de novembre de 
2022. Pedro Click-9 
Barris imatge
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Grup de treball de Mobilitat de 
la Coordinadora de Nou Barris

Afortunadament, en els últims 
temps la mobilitat s’ha posat en 
el focus d’atenció entre altres 

àmbits de la qualitat de vida humana. 
L’orografia i història de Nou Barris han 
fet que la mobilitat requereixi unes ne-
cessitats específiques a la zona. Certs 
barris del districte són de caràcter 
muntanyós, on destaquen les fortes 
pendents. Alguns també es van con-
figurar a partir de l’autoconstrucció, 
fenomen usual durant el segle XX. Per 
tant, els seus carrers no es van planifi-
car amb una visió global de barri, sinó 
per cobrir les necessitats d’un sostre.

CARÈNCIES ESTRUCTURALS
En l’actualitat observem limitacions en 
el moviment de la població del Distric-
te. Moltes persones grans tenen neces-
sitats específiques de mobilitat que no 
són ateses. Tampoc existeix una clara 
proximitat i accessibilitat als centres de 
salut, els serveis socials o d’altres equi-
paments imprescindibles per a una 
mínima qualitat de vida. També pas-
sa amb l’accessibilitat al comerç. Les 
famílies joves, amb canalla, també re-
quereixen d’un bon desplaçament per 
a qüestions vitals.

Per aquests motius, plantegem 
unes reclamacions imprescindibles a 
l’Administració pública per tal de mi-
llorar la mobilitat i la qualitat de vida 
als nostres barris:
• Millora del manteniment de les esca-

les mecàniques i ascensors per asse-
gurar el seu correcte funcionament.

• Habilitació de rampes a les voreres de 
tots els passos de vianants.

• Freqüència mínima de 10 minuts per 
als autobusos de llarg i mig recorre-
gut. Quan una línia funciona mala-
ment, l’agafen menys persones i es 
genera un detriment del transport 
públic.

• Habilitació d’avisadors sonors als 
semàfors per a les persones invidents.

• Obligació per part de l’Ajuntament de 
donar resposta als Consells de Barri 
als temes comuns de mobilitat dels 
barris.

Una mobilitat adaptada als barris

Respecte a les reivindicacions que afec-
ten a tot Nou Barris, demanem:
• Reforma integral de la Via Júlia; treba-

llada de forma participativa amb veï-
nes, comerciants i serveis.

• Cobertura total de la Ronda de Dalt al 
pas pels nostres barris.

• Continuïtat del carril bici per la calça-
da al llarg de tot el Passeig Valldaura.

• Retorn a l’emplaçament anterior, més 
a prop del centre sanitari, de les para-
des d’autobús de l’entorn del CAP Rio 
de Janeiro.

• Freqüència de 10 minuts per al bus 11 
(Trinitat Vella-Roquetes).

• Ampliació de la vorera Besòs del carrer 
d’Artesania entre el carrer Alonso Cano i 
la Via Favència, per l’adequació a la nor-
mativa de les dues parades d’autobús.

• Mínim de dos autobusos a cada recorre-
gut de la línia 127 (plaça Karl Marx-Ro-
quetes), per millorar la freqüència de 
pas, que no arribi fins a Trinitat Vella i 
que l’últim servei sigui a les 21:45 h.

• Habilitació de parades del V29 (Diago-
nal Mar-Roquetes) i 132 (Torre Llobe-
ta-Prosperitat) més a prop del CUAP 
Cotxeres. Sobre aquest punt ja tenim 
propostes treballades amb Mobilitat.

La ronda de dalt 
incomunica els 

nostres barris i 
genera problemes 

de soroll, contamina-
ció i inseguretat vial. 
En un futur esperem 

que no molt llunyà 
s’ha de convertir en 
un carrer a la mida 

de les persones. 
Joan Linux-9 Barris 

imatge
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Un Districte més verd i sostenible
Redacció El Clatellot

La població del Districte de Nou Ba-
rris conviu a banda i banda de la 
muntanya de Collserola, un espai 

natural degradat amb els anys per grans 
infraestructures viàries i energètiques i 
diverses indústries contaminants.

Els barris denuncien l’impacte per 
a la mobilitat interna i la salut que su-
posen vies com l’avinguda Meridiana, 
per a la qual es demana la continua-
ció de la seva pacificació més enllà de 
Ciutat Meridiana, o la Ronda de Dalt, 
on els barris més propers en reivindi-
quen la cobertura amb l’objectiu de 
reduir el soroll i la contaminació, ge-
nerar espais verds i facilitar la comu-
nicació entre barris.

Millorar el transport públic metro-
polità i habilitar aparcaments gratuïts a 
l’entrada de la ciutat com a alternativa 

per a les persones que han de venir en 
cotxe a Barcelona són algunes de les 
propostes del teixit veïnal.

La lluita contra l’amiant i contra 
la contaminació generada per la ci-
mentera de Montcada és un altre dels 
eixos reivindicatius comuns amb al-
tres municipis, així com la reivindi-
cació històrica del soterrament de les 
torres d’alta tensió que creuen la serra 
de Collserola. Altres lluites històriques 
per la protecció i consolidació d’espais 
agrícoles del Districte i la recuperació 
del Rec Comtal se sumen a les propos-
tes per recuperar l’equilibri ambiental i 
la biodiversitat.

MÉS VERD I EDUCACIÓ ECOLÒGICA
Moltes de les demandes dels barris te-
nen a veure amb el manteniment dels 
parcs, de l’arbrat i de les fonts, i la ne-
cessitat de guanyar espais verds, horts 

urbans i eixos lliures de trànsit que ac-
tuïn com a corredors verds, que perme-
tin una mobilitat saludable, sostenible, 
segura i la millora la qualitat de l’aire. 
La gestió dels residus, molt millorable, 
és una altra de les preocupacions ma-
nifestades.

La necessitat d’obrir línies de tre-
ball amb els centres escolars per cons-
cienciar sobre la importància de la cura 
del medi ambient és també una de les 
reivindicacions recurrents. En paral·lel, 
es demana que l’Ajuntament compleixi 
amb el compromís de 2021 per a la ins-
tal·lació de plaques fotovoltaiques a 
tots els centres escolars. L’establiment 
de comunitats energètiques als barris 
és un objectiu que es comença a treba-
llar des del moviment associatiu.

LA BASSA I LES RIERES DE CAN MASDEU
La rehabilitació de la bassa gran i les 
rieres de la vall de Can Masdeu, pa-
trimoni verd del Districte, és un dels 
principals projectes ambientals de 
Nou Barris. La proposta pretén fer 
una restauració ambiental de la zona i 
prendre un rol actiu en la lluita contra 
el canvi climàtic. Segons un estudi de 
Naturalea, la bassa cobreix un 99% de 
l’aigua necessària per a regadiu i el seu 
aprofitament és viable la majoria de 
dies de l’any.

Es planteja la divisió de la bassa 
gran en dues parts: una, dedicada a 
emmagatzemar l’aigua de la pluja, i 
l’altra, a la renaturalització per a l’aug-
ment de la biodiversitat. 

L’aigua retinguda a la bassa ser-
viria com a magatzem per als horts 
comunitaris de la vall, i la intervenció 
conjunta amb els torrents de Can Sant 
Genís i Can Masdeu permetria retenir 
l’aigua a la muntanya, prevenint po-
tencials torrentades. També es formu-
la l’habilitació d’una zona de lleure a 
la bassa per donar-li un ús educatiu i 
social per al veïnat.

Des de la comunitat de Can Mas-
deu es demana a l’Ajuntament la in-
versió en aquest projecte, amb un 
cost de 200.000 euros, que podria aba-
ratir-se si els usuaris de l’hort assu-
meixen la mà d’obra.

Les torres d’alta ten-
sió travessen el parc 
natural de Collsero-
la: la reivindicació 
històrica per al seu 
soterrament continua 
viva a Nou Barris.
Joan Linux-9 Barris 
imatge
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Assegurar el dret a l’habitatge ha de ser 
una prioritat de totes les Administracions
Redacció El Clatellot

La defensa del dret a l’habitatge 
ha sigut una de les lluites fona-
mentals dels moviments socials 

en l’última dècada, especialment 
en els barris amb una població més 
vulnerable econòmicament. A Nou 
Barris, el segon districte amb menor 
renda per càpita de Barcelona segons 
dades del 2020, els conflictes per la 
falta d’accessibilitat a l’habitatge són 
una realitat vigent i palpable. Viure a 
la ciutat més cara de l’Estat per adqui-
rir un habitatge o llogar-lo dificulta 
l’accés a una vida digna, especialment 
als col·lectius més vulnerables, com la 
població jove o migrant. Només entre 
el 2022 i el 2023, el preu del lloguer al 
Districte ha pujat un 13,3%. Aquesta 
realitat, combinada amb l’augment 
de l’IPC, empobreix encara més a la 
població. Per aquests motius, calen 
accions eficaces de l’administració 
pública per garantir el dret a l’habitat-
ge, adaptades al territori, a la realitat 
de Nou Barris.

CONFLICTES ACTUALS
• Limitada capacitat de 

producció d’habitatge públic
Bona part del sòl, tant del Districte 
com de la ciutat, ja està edificat i en 
mans privades, cosa que dificulta la 
construcció d’habitatge públic.

• Parc d’habitatge envellit
Garantir una major accessibilitat a l’ha-
bitatge també comporta habilitar edi-
ficacions adaptades per a tothom. Per 
exemple, la població envellida necessi-
ta ascensors per pal·liar les limitacions 
de mobilitat i molts pisos del Districte 
no es troben adaptats a les necessitats 
del veïnat.

• Transició ecològica
L’aposta per la rehabilitació energèti-
ca, com l’ús de plaques solars o l’ha-
bilitació d’instal·lacions més sosteni-
bles als habitatges, és difícil, ja que 
requereix una inversió econòmica 
que moltes famílies del Districte no 
es poden permetre.

• Especulació
Mentre els residents tenen dificultats 
per accedir a un habitatge pels alts 
preus, molts pisos del Districte, pro-
pietat de fons voltor, es troben buits. 
Aquesta xacra està molt vigent encara 
a Ciutat Meridiana, on la seva asso-
ciació veïnal porta més d’una dècada 
lluitant contra els desnonaments que 
encara persisteixen al barri.

EIXOS A TREBALLAR
• Major inversió en pisos d’emergència 

social. A Barcelona, i a Nou Barris, 
manquen habitatges que acullin les 
persones que s’han quedat sense pis i 
necessiten un allotjament d’urgència 
mentre no resolen la seva situació ha-
bitacional. Són centenars les famílies 
que es troben a l’espera d’accedir-hi.

• Habitatges adaptats a la realitat econò-
mica del territori. Els requisits econò-
mics per accedir a alguns dels pisos de 
protecció oficial habilitats per l’Ajun-
tament, per exemple al barri de Torre 
Baró, no es corresponen amb la mitja-

na de la renda per càpita dels barris i 
són inassolibles per al seu veïnat.

• Inversió econòmica en la rehabilita-
ció d’habitatges, des d’una perspecti-
va sostenible. S’han de dedicar recur-
sos públics a garantir l’adaptació dels 
habitatges existents per a les diferents 
necessitats dels residents i millorar 
l’eficiència energètica dels mateixos.

• Més agilitat en els procediments de 
desnonaments. Massa vegades les 
negociacions de l’Ajuntament per 
intervenir en els desallotjaments arri-
ben tard. Les diferents perspectives 
sobre com s’ha d’actuar de Comuns 
i el PSC han comportat una política 
ineficaç del consistori actual. Calen 
polítiques clares i unificades.

• Coordinació efectiva entre les admi-
nistracions públiques. La col·labo-
ració entre les administracions esta-
tals, autonòmiques i locals és vital en 
l’aposta per tirar endavant habitatges 
socials i posar fi a la problemàtica 
dels desnonaments.

El dret a l’habitatge és una de les reivindicacions més importants de les entitats veïnals. 
Joan Linux-9 Barris imatge
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Plataforma de Gestió Ciutadana de Nou Barris

Els equipaments de gestió ciutada-
na de Nou Barris són exemples de 
lluita veïnal i referents en la parti-

cipació ciutadana a Barcelona. Tot i això, 
la legislació vigent i la manca de compro-
mís polític posen en perill la gestió co-
munitària dels espais municipals.

COORDINACIÓ
En els últims anys s’ha aconseguit un 
clausulat de conveni per a tots els equi-
paments de Nou Barris, que ha permès 
garantir unes regles de joc igualitàries. 
L’última signatura es va fer el 2020 i va 
ser conjunta de tots els equipaments. 
El darrer any les gestores, amb les 
tècniques del districte, van homoge-
neïtzar les justificacions del conveni 
perquè siguin igualitàries per a tots els 
equipaments.

En l’àmbit local, es va aprovar un 
nou procediment per a l’adjudicació 
dels equipaments de gestió ciutadana 
que permet atorgar la gestió per con-

La gestió ciutadana, 
lluita veïnal contra la precarietat

currència simplificada. Probablement, 
trigaran a aplicar-lo perquè tècnica-
ment l’Ajuntament no està preparat per 
dur-lo a terme. Amb sort, estarà dispo-
nible pel 2024, quan hàgim de tramitar 
els nous convenis. Doncs, esperem que 
els diferents districtes respectin el pro-
cediment i no posin en dubte la feina 
altruista de les entitats.

INFLACIÓ
La pujada del cost de vida ha impactat 
les malmeses economies dels equi-
paments. Ja havien minvat arran de 
les despeses vinculades a les noves 
normatives (Llei de Prevenció de Ris-
cos Laborals, auditories…) i els costos 
s’han assolit des de la gestió dels equi-
paments. A més, la incapacitat d’aug-
mentar el salari dels treballadors/res 
ha obligat les entitats a precaritzar la 
seva plantilla i no poder pujar catego-
ries professionals.

Als convenis tampoc es recull la 
pujada anual de l’IPC. Per tant, tot i que 
signar un conveni de quatre anys dona 

certa seguretat a l’entitat gestora, tam-
bé la lliga a la precarietat. Aquest feno-
men genera pèrdua de poder adquisi-
tiu i disminueix pressupost de l’únic 
espai possible: la programació cultural.

Les entitats han d’avançar els di-
ners per al funcionament dels equi-
paments cada any fins que es cobra 
la subvenció (abril o maig). Per tant, 
assumeixen totes les despeses i inte-
ressos extra que el procés suposa. Pre-
guntem-nos: Una empresa ho faria o 
tancaria l’equipament fins a rebre els 
diners? Aquesta pràctica precaritza en-
cara més les entitats, que han de dema-
nar préstecs per fer front a les despeses.

MANCA DE VISIÓ COMUNITÀRIA
Els barris estan vius i cada any sor-
geixen noves propostes que s’inclouen 
en els pressupostos dels equipaments, 
ja que des del Districte no hi ha un su-
port real. Fa anys que ens han limitat la 
capacitat de créixer degut a la manca 
de pressupost. Així i tot, l’Ajuntament 
dificulta cada cop més l’ús de l’espai 
públic. Per exemple, els requisits de 
realització d’actes són cada vegada més 
feixucs. S’evidencia l’aposta per mo-
netaritzar les activitats i convertir als 
ciutadans en consumidors de serveis. 
L’administració local prefereix vendre 
l’espai públic a empreses privades en 
comptes de promoure que la ciutada-
nia en faci ús.

Per últim, manifestem preocupació 
pel futur dels Casals de Joves de la ciutat. 
Segons el Pla d’Equipaments i Serveis 
Juvenils 2018-28, hi ha una modificació 
de categoria: de Casals de Joves a Espais 
Joves. El canvi posa en perill el concep-
te de Casal de Joves i com es construeix 
des de la participació del jovent. A més, 
amenaça un model de governança que 
està en detriment arran de les polítiques 
públiques actuals. No entenem l’actitud 
paternalista de l’Administració, igno-
rant els principals actors socials i elu-
dint el consens. Resta poc més d’un mes 
per a les eleccions municipals, és hora 
que es posin mans a l’obra.

El Centre Ton i Guida, fundat l’any 1993, és un dels equipaments de gestió ciutadana del nostre 
Districte. Les entitats demanen la seva ampliació. Joan Linux-9 Barris imatge



20 21clatellot maig 2023

Associació 9 Barris Acull

La convivència és la capacitat de 
les persones per viure juntes en 
harmonia, respectant les seves 

diferències i resolent pacíficament els 
conflictes. Implica la construcció d’una 
societat equitativa, en què tothom pu-
gui viure en pau, independentment de 
les diferències culturals, ètniques, reli-
gioses, de gènere, etc. Per tant, és per-
fectament compatible amb la diversitat.

Ara bé, és possible aconseguir una 
convivència harmoniosa en una so-
cietat en la qual no hi ha una veritable 
igualtat de drets i oportunitats? És fac-
tible quan una part de la població no té 
accés a una vida digna i els seus drets 
fonamentals no són garantits?

La desigualtat està present als nos-
tres barris. Malauradament, en podem 
trobar molts exemples. Una part del veï-
nat es troba amb serioses dificultats per 
legalitzar la seva situació administrativa. 
Hi ha persones que porten més de deu 
anys vivint aquí i encara no han pogut 
regularitzar la seva situació (o l’han per-
dut), així com la dels seus fills o filles 
nascuts a Catalunya. Gent que, malgrat 
haver fet un llarg camí fins a la regularit-
zació, es torna a trobar a la casella de sor-
tida perquè camina sobre la corda fluixa.

Observem joves escolaritzats des 
de ben petits que, havent acabat l’etapa 
d’escolarització obligatòria, es troben 
desprotegits i no poden continuar amb el 
seu projecte educatiu o accedir al mercat 
laboral. També veiem famílies que volen 
reagrupar-se, però no ho poden fer per-
què no compleixen tots els requisits. A 
aquestes dificultats legals, s’hi afegeixen 
limitacions en l’accés a la salut, treball, 
educació, participació política plena, etc.

LES COMPETÈNCIES MUNICIPALS
I quin és paper de l’administració local 
davant d’aquesta problemàtica? La Llei 
d’Estrangeria és de competència esta-
tal, però un dels rols de l’Ajuntament és 
acompanyar la ciutadania. Lamenta-
blement, la distància de l’Administra-
ció amb la població es fa cada cop més 
evident: augmenta la complexitat o 
dificultat per accedir als tràmits, dismi-
nueix o desapareix l’atenció directa...

Advertim com l’avenç del discurs 
d’extrema dreta s’alimenta de la sim-
plificació de la realitat, on la diversitat 
no té cabuda i s’interpreta com una 
amenaça. La pluralitat és un element 
inherent als nostres barris i ofereix una 
riquesa que les lectures simplistes res-
tringeixen al discurs de la por. Aquest 
missatge posa el focus en la compe-

tència pels recursos, criminalitzant un 
segment de persones més vulnerables 
i defugint del debat sobre quins factors 
generen aquesta vulnerabilitat.

REFORÇAR UNA SOCIETAT MÉS JUSTA
La igualtat de drets és un principi fona-
mental per a la convivència. Garanteix 
que tothom tingui accés als mateixos 
recursos i oportunitats i evita la discri-
minació de qualsevol tipus. Quan alguns 
membres de la comunitat tenen menys 
drets o no tenen accés als mateixos recur-
sos i oportunitats que la resta, es pot obrir 
el camí al ressentiment i conflicte entre 
el veïnat. A més, pot contribuir a l’exclu-
sió i marginació de certs grups socials. 
Per tant, resulta fonamental que l’admi-
nistració treballi per garantir els drets de 
tots els habitants i promoure la igualtat 
d’oportunitats. Es pot realitzar a través 
de polítiques i programes que fomentin 
la inclusió, la no discriminació i l’accés 
igualitari als recursos i serveis públics.

També cal fomentar una cultura del 
respecte i la tolerància envers la diversitat, 
així com promoure el diàleg i la resolució 
pacífica dels conflictes. Així és possible 
treballar per una comunitat més unida i 
equitativa on tothom pugui gaudir d’una 
vida digna i en harmonia amb la resta.

La convivència és cosa de tothom

La comunitat islà-
mica de Nou Barris 

va celebrar l’Iftar 
amb tot el veïnat el 
passat 15 d’abril de 
2023 a l’Institut-es-

cola Molí.
Joan Linux-9 Barris 

imatge
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Preservar la memòria de Nou Barris
Arxiu Històric de Roquetes-Nou Barris

L’objectiu de l’Arxiu Històric de 
Roquetes-Nou Barris és, des de 
fa quatre dècades, defensar el 

patrimoni històric del Districte i re-
cuperar la memòria veïnal dels seus 
habitants. Per assolir aquest objectiu i 
garantir uns barris més igualitaris s’han 
d’establir uns eixos bàsics d’atracció 
històrica que donin visibilitat del patri-
moni a la ciutat, com:
• Institut Mental de la Santa Creu: Es 

proposa un espai d’exposicions per-
manents al pati de l’edifici i la possi-
bilitat d’efectuar visites guiades. De-
manem fer-hi un cop al mes portes 
obertes.

• Castell de Torre Baró: S’hauria de 
cobrir la segona planta per fomentar 
activitats, com ara exposicions. Així 
també, es pot promoure l’organit-
zació de recorreguts per Torre Baró i 
Ciutat Meridiana, utilitzant els aqüe-
ductes com a viaductes.

• Casa de l’Aigua de Trinitat Nova: S’ha 
d’acabar el camí de passejada que 
enllaça la Casa amb el Castell i donar 
continuïtat a la Carretera de les Ai-
gües. Al mateix entorn, cal desente-
rrar i catalogar el pont dels Tres Ulls, 
recuperar el Xalet de la Trinitat i els 
aqüeductes de Dos Rius i Baix Vallès. 
També s’ha de concloure la recupera-
ció de les casetes de distribució dels 
aqüeductes a Torre Baró.

PATRIMONI
L’Arxiu intervé en la difusió del valor 
patrimonial de Nou Barris amb les se-
ves activitats: exposicions, itineraris 
pels barris, conferències i denúncies 
públiques.

Patrimoni immoble. Destaquem les 
masies encara pendents de recuperar 
per a l’ús públic:
• Can Valent: Catalogada i pendent 

d’obres per al seu ús.
• Can Carreras: Sense catalogar i pen-

dent de donar-li ús públic.
• Can Masdeu: Catalogada i actualment 

en règim d’ocupació. Caldria un estu-
di del seu estat i una intervenció de re-
cuperació dels esgrafiats de la façana.

Altres edificis pendents de recuperar 
són:
• Granja del Ritz: Sense catalogar i en 

estat de semi-ruïna.
• El Xalet de la Trinitat: Sense catalogar 

i en estat de semi-ruïna.
• Església del Mental: És imprescindi-

ble la recuperació del Santcrist.

Mencionem obres civils pendents de 
recuperació, encara sense catalogar:
• Pont dels Tres Ulls.
• Aqüeductes del Baix Vallès i Dos Rius 

a la Trinitat.
• Cases de distribució dels aqüeductes 

de Baix Vallès i Dos Rius.
• Rec Comtal.
• Dipòsit d’aigües del passatge de l’Es-

perança.

Pel que fa al patrimoni natural, cal re-
cuperar:
• Fonts del Ferro, de Santa Eulàlia, de 

Canyelles Nova i Vella, Muguera, de 
l’Alba i del Castanyer.

• Espais de mines i pedreres, a la Font 
de Canyelles i el barri de Roquetes.

• Antigues mines d’aigües i basses com 
les de Can Masdeu i el conjunt de Can 
Ferrer.

• Pou i feixes de cultiu a la carretera alta 
de Roquetes.

• Camins i dreceres antigues de la serra.
• Preservació dels horts de La Ponderosa.

PUNTS A TREBALLAR DE LA 
MEMÒRIA HISTÒRICA LOCAL
• Prioritzar el sector de Torre Baró, Va-

llbona i Ciutat Meridiana. Zona amb 
silenci històric i sense relat que els 
doni cohesió com a barris.

• Revisió dels noms dels carrers del Dis-
tricte que no transmeten la realitat 
del barri. Donem nom a nous carrers, 
places i jardins, prioritzant la repre-
sentació de les dones.

• Potenciar la memòria del període 
històric d’entre 1897 i 1939. No hi ha 
relat d’aquesta època, ni senyalitza-
ció als carrers del districte (patrimoni 
moble i immoble, fets rellevants, per-
sonatges, llocs...).

• Ampliació dels QR. Permetre recorre-
guts coherents i vertebrats al llarg de 
Nou Barris.

• Impulsar la memòria històrica local 
en el món docent. Promoure activi-
tats conjuntes amb escoles i instituts.

• Impulsar treballs per identificar el pa-
trimoni immaterial del districte. Es pot 
aconseguir a través de propostes com 
“Moviment Associatiu: element iden-
titari del districte”, festes populars…

El sector de Torre 
Baró, Vallbona i 
Ciutat Meridiana és 
una zona amb silenci 
històric sobre la 
qual cal recuperar 
el relat. El cobriment 
de la segona planta 
del Castell de Torre 
Baró pot ajudar a 
refermar aquest 
indret com a punt de 
referència per fer 
recorreguts per la 
zona més oblidada 
del Districte.
Joan Linux-9 Barris 
imatge
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Adéu, Marcé
Redacció El Clatellot

La relació entre el moviment veï-
nal de Nou Barris i el govern del 
Districte ha sigut tensa durant tot 

el mandat, entre d’altres motius per les 
maneres de fer del regidor Xavier Mar-
cé. Ha estat en boca de tothom a les 
reunions de la Coordinadora, i ho re-
flecteixen per escrit en aquesta revista 
d’una manera o una altra les associa-
cions veïnals de Can Peguera, Ciutat 
Meridiana, Guineueta, Prosperitat, Tri-
nitat Nova i Verdum.

El regidor no ha deixat indiferent 
ningú: va entrar com “un elefante en 
una cacharrería” al Districte, amb una 
actitud no poques vegades fatxenda i 
prepotent, i donant lliçons allà on ana-
va. Ell s’ha inventat la gestió ciutadana 
d’equipaments. Ha arreglat les coses 
“mal fetes” del mandat anterior, tot 
saltant-se processos participatius. Ha 
treballat per descentralitzar el turisme 
i portar-lo cap al Districte, perquè ens 
aportarà millora econòmica. Ha posat 
Nou Barris al centre de la ciutat.

Nosaltres l’acomiadem amb aques-
ta caricatura de l’amic Azagra, que es-
tem segurs que sabrà encaixar, perquè 
de taules no li falten.

Xavier, no sabem quin futur t’es-
pera. Allà on siguis, et recomanem una 
mica més d’humilitat i d’escolta cap al 
veïnat i les seves organitzacions. Nosal-
tres, aquí seguirem.

Azagra i Revuelta



AV CAN PEGUERA
Carrer de Vila-seca, 1D
08031 Barcelona
93 357 13 33
avvcanpeguera@gmail.com
www.canpeguera.com

AV CIUTAT MERIDIANA
Avinguda Rasos de Peguera, 210 bis
08033 Barcelona
93 276 30 94
avvcmeridiana@gmail.com
www.avvcmeridiana.wordpress.com
facebook: asociacionvecinos.ciutatmeridiana
twitter: @avvcmeridiana

AV GUINEUETA
Rambla del Caçador, 1
08042 Barcelona
93 484 62 23
info@avvguineueta.org
www.avvguineueta.org
twitter: @avvguineueta

AV PORTA
Carrer de l’Estudiant, 26-28
08016 Barcelona
93 359 44 60
aavv.porta@gmail.com 
www.avvporta.wordpress.com

AV PROSPERITAT
Carrer de Baltasar Gracián, 24-26
08016 Barcelona
640 546 799 (whatsapp)
avprospe@prosperitat.org
www.prosperitat.org
facebook: prosperistan
twitter: @prosperistan

AV ROQUETES
Carrer de la Cantera 59, baixos
08042 Barcelona
93 359 65 72
avvroquetes@hotmail.com

AV TORRE BARÓ
Avinguda d’Escolapi Càncer, 37
08033 Barcelona
93 353 02 78
avvtorrebaro@gmail.com
twitter: @TorreBaroAVV

AV TORRE LLOBETA-VILAPICINA
Carrer de Santa Fe 5, 1r 4a
08031 Barcelona
93 126 94 18
torrellobeta.vilapicina@gmail.com
facebook: torrellobeta.vilapicina

AV TRINITAT NOVA
Carrer de la Pedrosa, 21
08033 Barcelona
93 353 88 44
avvtrinitatnova@gmail.com
facebook: avv.trinitatnova

AV TURÓ DE LA PEIRA
Passeig de la Peira 37, local 12
08031 Barcelona
93 407 21 70
avv.turo.peira@gmail.com
twitter: @AvvTuro

AV VERDUM
Carrer de Robert Robert, 2
08042 Barcelona
93 276 02 30
avverdum@gmail.com 
instagram: @avverdum

ARXIU HISTÒRIC DE ROQUETES-NOU BARRIS
Via Favència, 288A
08042 Barcelona
93 276 89 97 | 615 213 966
arxiuhistoric@yahoo.es
www.arxiuhistoric.blogspot.com

BIDÓ-ATENEU POPULAR 9 BARRIS
Carrer de Portlligat, 11-15
08042 Barcelona
93 350 94 75
info@ateneu9b.net
www.ateneu9b.net 

ASSOCIACIÓ 9 BARRIS ACULL
Via Favència, 288A 
08042 Barcelona
93 276 89 96
info@9bacull.org
www.9bacull.org

ASSEMBLEA DE LA VALL DE CAN MASDEU
Camí de Sant Llàtzer, 12
08035 Barcelona
www.canmasdeu.net
twitter: @canmasdeu

Coordinadora d’Associacions de Veïns i Entitats de Nou Barris


